
PROTOKÓŁ Nr XX/2020

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  30 stycznia 2020 r.
w sali  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  19 0 5 .
Przewodniczyła:  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar – Przewodnicząca Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  15 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecni:  -
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
1.  Adam Szczepkowski – Wójt Gminy
2. Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy
3. Sylwia Kierebińska- Skarbnik Gminy
4. Józef Nowakowski  – Kierownik Referatu Gospodarki  Komunalnej
5.  Przedstawiciele  LGD  Stowarzyszenie  Kraina  Drwęcy  i  Pasłęki-  Pani  Wanda
Łaszkowska oraz Pani I lona Grabowska.
6.  Przedstawiciel  f irmy TROGON BC Pan Marek Klaine
7. Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 151 do nr 156.

Ad  pkt.  1.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar
dokonała  otwarcia  XX  sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum,  przy
którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy.
Następnie powitała radnych i  zaproszonych gości.  

Na sekretarza XX sesj i  Rady Gminy została  wybrana radna Małgorzata  Kamińska.
Radna Małgorzata Kamińska wyraziła  zgodę. Radni  uwag nie zgłosi l i .

Ad  pkt.  2.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
obecnie  przystępujemy do  przyjęcia  porządku  obrad  dzisiejszej  sesj i  rady gminy.
Porządek  obrad  został  radnym  i  soł tysom  dostarczony  zgodnie  z  ustawą
z  terminem  7-dniowym.  Ponadto  był  wywieszony  na  tabl icach  ogłoszeń
i  umieszczony w BIP.
Zgłoszono  zmiany do porządku obrad:

1. Wójt  Gminy  Grunwald  pan  Adam  Szczepkowski  zaproponował  przesunięcie
wystąpienia  LGD Stowarzyszenia Kraina Drwęcy i  Pasłęki jako punkt 4 oraz
dodać  punkt  5  wystąpienie  pana  Marka  Kleina,  który  przygotował  projekt
wdrożenia  cyfrowego  systemu  obsługi  sieci  
wodociągowej  w gminie Grunwald .

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli  poprawki do porządku obrad.
 
2.  Wójt  Gminy  Grunwald  pan  Adam  Szczepkowski  poprosił  o  dodanie  do  po -

rządku  obrad  do punktu  podjęcie  uchwał  projektu  uchwały w   sprawie  wyra-
żenia  zgody  na  ustanowienie  hipoteki  na  nieruchomości  stanowiącej  wła -
sność Gminy Grunwald.
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Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska -  zadała  pytanie  o  projekt  uchwały  czemu
we  wcześniejszym  projekcie  był  nr  działki  a  w  obecnym  jest  nr  księgi
wieczystej ,  która obejmuje  25 działek.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  są  to   wymagania
banku, że ma być nr księgi wieczystej .  Bank inaczej nie wyrazi zgody. 

Radni w głosowaniu jawnym 14 głosami za  przyjęli  poprawki do porządku obrad.
(Przeciw- 1 głos Radna Małgorzata Kamińska)

3. Na posiedzeniu komisji  w dniu 27 stycznia 2020 r.  podjęliśmy decyzję  o wykreśle -
niu z  porządku obrad projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomo-
ści niezabudowanej w trybie przetargu nieograniczonego  działki 274/2 obręb Stębark;

    Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli poprawkę do porządku obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  głosowanie  nad
porządkiem obrad.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 15 głosami za: Bala Ryszard; Bawolska Ewa; Gutowska Halina;  Kamińska

Małgorzata; Królikowski;  Iwona Stanka;  Adam; Lecewicz-Husar Cecylia;
Matuszewski  Sławomir; Napłoszek Zbigniew; Nowicki  Dariusz; Piasecki

Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
-  przeciwnych nie było

-  wstrzymującym nie było

Przyjęto  porządek  obrad  XX  sesj i  Rady  Gminy  w/g  następującego
wyszczególnienia:
1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad;
2.  Przyjęcie porządku obrad;
3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy;
4.  Informacje na temat Lokalnej Grupy Działania Stowarzyszenia Krainy Drwęcy i Pasłęki.
5.  Wystąpienie przedstawiciela  firmy TROGON BC Pan Marek Kleina
6.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
       a) informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę;
       b) informacje o przebiegu realizacji uchwał z poprzedniej sesji;
7. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy oraz Komisji stałych Rady Gminy za 2019 rok.
8.  Podjęcie uchwał  przez  Rade Gminy Grunwald:
a)  w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2020 – 2032;
b)  w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok;
c)  w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na nieruchomości stanowiącej własność
Gminy Grunwald
d)  w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargu
nieograniczonego  działek 79/ 178, 79/181, 79/182, 79/183, 79/184, obręb Mielno;
e)  w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 13/4 obręb Gierzwałd;
f)  w  sprawie  wysokości  i  zasad  otrzymywania  diet  przysługujących  Radnym  oraz  Sołtysom
w Gminie Grunwald ;
g) w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Grunwald  na  rok  szkolny
2019/2020;

2



8. Wolne wnioski i informacje;
9. Interpelacje i zapytania;

10. Zamknięcie sesji. 
Ad  pkt.  3.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  porządku  obrad  dotyczy  przyjęcia  protokółu  z  XIX  sesj i .  Protokół
był  wyłożony  do  wglądu  przy  l is tach  obecności.  Był  dostępny  w  biurze  rady.
Niektórzy z nas otrzymali  na swoje skrzynki  e-mailowe.
Proponuję przyjąć protokół XIX/2019 bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 15 głosami za: Bala Ryszard; Bawolska Ewa; Gutowska Halina;  Kamińska

Małgorzata; Królikowski;  Iwona Stanka;  Adam; Lecewicz-Husar Cecylia;
Matuszewski  Sławomir; Napłoszek Zbigniew; Nowicki  Dariusz; Piasecki

Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
-  przeciwnych nie było

-  wstrzymującym nie było
przyjęła  bez odczytywania protokół z XIX/2019  sesj i  Rady Gminy Grunwald.

Ad  pkt.  4.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  to  Informacje  Lokalnej  Grupy  Działania  Stowarzyszenia  Krainy
Drwęcy i Pasłęki, proszę przedstawicieli o zabranie głosu.
Prezes  Stowarzyszenia  Krainy  Drwęcy  i  Pasłęki-  pani  Wanda  Łaszkowska-
podziękowała za możliwość uczestniczenia w sesji Rady Gminy oraz przybliżyła co
to jest Lokalna Grupa Działania oraz jaki przedstawiała zakres działania. 
Kierownik  biura  Stowarzyszenia  Krainy  Drwęcy  i  Pasłęki-  pani  Ilona
Grabowska-   podziękowała  za  udaną  współpracę  z  Gminą  Grunwald  oraz
przedstawiła  prezentację  o  Stowarzyszeniu  Kraina  Drwęcy  i  Pasłęki.  Zaprosiła  do
współpracy z  LGD Stowarzyszenie Krainy Drwęcy i  Pasłęki.  Prezentacja  zawierała
informację  na  temat  zawartych  umów,  zestawienia  wyników  ogłoszonych
konkursach  przez  LGD  w  ramach  PROW 2014-2020  oraz  zrealizowane  operacje  w
ramach  PROW  przez  Gminę  Grunwald  za  pośrednictwem  LGD.  Poinformowała  o
konkursie  kulinarnym,  projekcie  współpracy  oraz  szkoleniu  dla  Beneficjentów.
(wydruk prezentacji zał.  nr 3).

Ad  pkt.  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  to  wystąpienie  przedstawiciela  TROGON  BC  pana  Marka  Kleina,
który  przygotował  projekt  wdrożenia  cyfrowego  systemu  obsługi  sieci
wodociągowej  w gminie Grunwald .
Przedstawiciel  TROGON  BC-  pan  Marek  Kleina-  przedstawił  prezentację
o projekcie  wdrożenia cyfrowego systemu obsługi  sieci  wodociągowej.  Prezentacja
zawierała informacje o projekcie,  że jest  on dochodowy,  inteligentny, innowacyjny,
przyjazny  oraz  ekologiczny.  Przedstawił  informacje  w  jaki  sposób  działa  i  co
kupujemy  w  ramach  programu  oraz  zaprezentował  w  jaki  sposób  będą
przeprowadzone  modernizacje.  Zapoznał  z  ochroną  zasobów  wodnych,  wysokości
rentowności i opłacalności inwestycji,  jak eliminowanie strat,  awarii i  kradzieży.  
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Ad  pkt.  6.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt to sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  przedstawił  sprawozdanie
międzysesyjne  Wójta  Gminy Grunwald  z  działalności  za  okres  od  30 grudnia  2019
r.   do 30 stycznia 2020 r.
I. Realizacja podjętych uchwał Rady Gminy  Grunwald.
XIX/141/2019  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald na lata 2019-2032 - przesłano do RIO;
XIX/142/2019  w  sprawie  zmian  budżetu  Gminy  Grunwald  na  2019  rok  -przesłano
do RIO;
XIX/143/2019  w  sprawie  udzielenia  pożyczki  dla  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  we
Frygnowie – przesłano do nadzoru Wojewody  Warmińsko- Mazurskiego; 
XIX/144/2019 w sprawie ustalenia  planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów
pracy stałych komisji  rady na 2020rok – obowiązuje z dniem podjęcia;
XIX/145/2019  w  sprawie  przyjęcia  aktualizacji  „Programu  usuwania  azbestu
i  wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu  Gminy  Grunwald  na  lata  2019-2032”  -
obowiązuje z dniem podjęcia;
XIX/146/2019   w  sprawie  opłaty  od  posiadania  psów-  opublikowano  w  Dzienniku
Urzędowym woj. Warmińsko-mazurskiego w dniu 17 stycznia 2020 r.
XIX/147/2019  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji
urządzeń  wodociągowych  i  kanalizacyjnych  Gminy  Grunwald  na  lata  2020-2024
obowiązuje  z  dniem  podjęcia,  uchwała  została  przesłana  do  nadzoru  prawnego
Wojewody  Warmińsko- Mazurskiego; 
XIX/148/2019  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  nadawania  tytułu  „Honorowy
Obywatel  Gminy  Grunwald”  -  Brak  odpowiedzi  ze  strony  nadzoru  prawnego
wojewody;
XIX/149/2019  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  D.B  Usługi  Koparki  Ładowarki  D
Borkowski– wykonano, skarżący został powiadomiony;
XIX/150/2019  w  sprawie  rozpatrzenie  skargi  Gospodarstwo  Rolne  K.  Sadowski  –
wykonano, skarżący został  powiadomiony.

II. Referat Gospodarki Gruntami,  Inwestycji  i  Ochrony Środowiska 
1. W odpowiedzi na ogłoszony otwarty konkurs ofert,  opracowano i  złożono 
w  dniu  07.01.2020  r.  wniosek  o  przyznanie  pomocy  finansowej  na  utworzenie  i
wyposażenie  Dziennego  Domu  „Senior+”  w  miejscowości  Glądy.  Inwestycja
planowana do realizacji  w ramach Programu Wieloletniego „Senior+” na lata 2015-
2020,  edycja  2020  r.  Wartość  kosztorysowa  inwestycji  wynosi  –  463  132,62  zł.
Planowane źródła finansowania zadania inwestycyjnego: dofinansowanie/dotacja  z
Ministerstwa Rodziny Pracy i Polityki Społecznej – 290  000,00 zł  z budżetu Gminy
– 173 132,62 zł.
2. Po  dokonaniu  analizy  stanu  technicznego  Stacji  Uzdatniania  Wody  (SUW)  
w Gierzwałdzie  przygotowano i  złożono wniosek do Dyrektora Krajowego Ośrodka
Wsparcia  Rolnictwa  Oddział  Terenowy  w  Olsztynie  o  udzielenie  bezzwrotnej
pomocy  finansowej  na  wykonanie  koniecznej  przebudowy  istniejącej  SUW   w  m.
Gierzwałd.  Według  opracowanej  koncepcji  przebudowy  SUW  oraz  zestawienia
rzeczowego robót,  szacunkowy koszt przedsięwzięcia wynosi – 1  938 702 zł.
3. W  dniu  17  stycznia  2020  r.  złożono  wniosek  do  Krajowego  Ośrodka  Wsparcia
Rolnictwa  Oddział  Terenowy  w  Olsztynie  (KOWR  OT)  o  udzielenie  bezzwrotnej
pomocy  finansowej  w  kwocie  -  12  352  zł  na  przeprowadzenie  przedsięwzięcia
z  zakresu  zajęć  edukacyjnych  pn.  „CZYSTE  POWIETRZE”  dla  90  mieszkańców  z
Gminy Grunwald,  po 30 osób z miejscowości Grunwald, Stębark i Dylewo.
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4. Opracowano  i  ogłoszono  w  dniu  22  stycznia  2020  r.  w  Biuletynie  Zamówień
Publicznych   procedurę  udzielenia  zamówienia  publicznego  w  trybie  przetargu
nieograniczonego  na  realizację  robót  budowlanych  pn.  „  Termomodernizacja
budynku  administracyjnego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Gierzwałdzie”.  
Planowana  do  realizacji  inwestycja  z  dofinansowaniem  ze  środków  Europejskiego
Funduszu  Rozwoju  Regionalnego  w ramach  Regionalnego  Programu Operacyjnego
Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014 2020.
5. Zlecano bieżące naprawy oświetlenia ulicznego w gminie Grunwald. 
6. Wystąpiono  do  Wojewódzkiego  Konserwatora  Zabytków  o  zaopiniowanie
gminnego programu opieki nad zabytkami dla gminy Grunwald na lata 2020-2023.
7. Zlecono naprawę drogi gminnej w miejscowości Gierzwałd.  
8. Przeprowadzono procedury udzielenia zamówienia publicznego:

a) udzielono  jednego  zamówienia  o  wartości  do  2000  zł  na  Opracowanie
projektów decyzj i  o  warunkach zabudowy i  projektów decyzj i  celu  publicz -
nego w 2020 r. w Gminie Grunwald.

Ogłoszono  V  przetarg  na  sprzedaż  19  działek  obręb  Gierzwałd  od  dnia
10.02.2020 do 14.02.2020.
Dnia  11.02.2020  ogłoszono   I przetarg  nieograniczony  na  sprzedaż  działek  374
obręb Stębark oraz 127, 189 i 181/4 obręb Frygnowo.
Z  związku  z  wystąpieniem  do  KOWR  o  przejęcie  działki  82  obręb  Gierzwałd  na
parking ogólnodostępny opracowano wstępny projekt.
Wydano  15  zaświadczeń  o  prawie  do  przekształcenia  użytkowania  wieczystego
gruntów  zabudowanych  na  cele  mieszkaniowe  w  prawo  własności.  Wydano  trzy
postanowienia na  wstępne podziały działek.
Złożono  pięć  wniosków   do  V  Wydziału  Ksiąg  Wieczystych  o  wpis  w  księdze
wieczystej  prawa własności  z  związku  z  otrzymanymi  decyzjami  z  Urzędu
Wojewódzkiego  w  dniu  14.01.2020  na  nabycie  z  mocy  prawa  działek  145  obręb
Stębark,  50/2,  57  i  98/2  obręb  Łodwigowo,  37/1,  38/3,  40/1,  41/1,  43/1  i  37/4
obręb Korsztyn.

Ogłoszono  otwarty  konkurs  ofert  pn.  "Dowóz  dzieci  i  młodzieży
niepełnosprawnych  do  Ośrodka  Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczego   
z   terenu   Gminy  Grunwald  przy  udziale  opiekuna  w  celach  edukacyjnych  
u rehabili tacyjnych". Termin składania ofert:  30 stycznia 2020 rok.

W Referacie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej:
1. Zawarto  18  umów  na  dostarczanie  wody  i  odprowadzanie  ścieków

( w związku ze zmianą właścicieli  nieruchomości).
2. Podpisano aneks do  umowy na  odbiór  ścieków z Gospodarką  Komunalną  Sp.

z o.o. z Olsztynka zmieniający okres rozliczeniowy.
3. Społeczna  Komisja  Mieszkaniowa  przedłużyła  umowy  najmu  socjalnego

lokali  w miejscowości Dylewo wszystkim mieszkańcom.
4. Sprzedaż  usługi  dostarczania  wody i  odprowadzania  ścieków od 1.01.2020 r.

do 23.01.2020 r.  wyniosła  79426,65zł
5. Rozliczono  poprzez  sprawozdanie  dotację  na  zadania  z  zakresu  utrzymania

grobów  i  cmentarzy  wojennych  w  roku  2019.  Wysłano  również  wniosek  o
wydanie  decyzj i  w  związku  z  planowanym  postawieniem  ogrodzenia  na
jednym z cmentarzy.
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6. Dnia  23.01.2020 r.  odbyła  się  kontrola  z  zakresu organizacji  prac społecznie
użytecznych  i  ograniczenia  wolności  przeprowadzona  przez  kuratora
zawodowego SR w Ostródzie. Wynik kontroli  pozytywny, bez zastrzeżeń.

Złożono rozliczenia z dotacji  do Kuratorium Oświaty w Olsztynie w zakresie
udzielonych dotacji  na:  przedszkolna,  podręczniki,   programu ,,Narodowy Program
Rozwoju Czytelnictwa’’,   programu ,,Aktywna Tablica’’.

W  dniu  05  stycznia  2020  roku  odbył  się  w  Stębarku  halowy  turniej  piłki
nożnej.  Dochód  z  imprezy  został  przeznaczony  na  leczenie  mieszkanki  gminy
Żanety.  W turnieju uczestniczyło 10 zespołów. Sekcja lekkoatletyczna startowała w
mitingach  halowych  w  Toruniu.   Pierwszy  start  odbył  się  12  stycznia  ,gdzie  
 zadebiutowała  Jessica  A.  w  biegu  na  60m.  Do  wyróżniających  zawodników
zaliczyć  możemy  starty  Kingi  K.  w  biegu  na  600m,  która   uzyskała  czas  -1.37,08
aktualnie  3  wynik  w  Polsce.  Drugi  start  odbył  się  18  stycznia  ,  gdzie  debiut
zaliczyły Aldona Ż.  -  60m.  Natalia  P.   -200m.oraz  Iza  S.,  która  zebrała  wiele  braw
od licznej publiczności podczas biegu na 600m. 
Bardzo  dobre  rezultaty  uzyskali  -Kamila  S.  w  biegu  na  60m.  przez  płotki  oraz
Marcin  W.  -300m.  Trzeci  start  odbył  się  25  stycznia  ,gdzie  Alina  Ł.  w  biegu  na
600m.  uzyskała  6 rezultat  w Polsce-1,39,35   w kategorii  U-15.  Najlepsi  zawodnicy
powołani  do kadry wojewódzkiej  trenowali  w Centralnym Ośrodku Sportu w Spale,
gdzie  szlifują  formę   na  Mistrzostwa  Polski,  które  odbędą  się  14-16  luty  w
Toruniu.  Pozostali  zawodnicy  trenowali  na  obiektach  w  Stębarku
i  Lubawy.  Pomimo  ogłoszenia  nadal  nikt  z  nauczycieli  wych.-fiz.  nie  chce
prowadzić  zajęć  lekkoatletycznych  w ramach  programu Lekkoatletyka  dla  każdego
finansowanego przez Polski Związek Lekkiej Atletyki i Ministerstwo Sportu (80 zł.
za  godzinę  brutto).   Siłownia  do  dnia  25  stycznia  przekroczyła  dochód  2500zł.
i  cieszy się sporym zainteresowaniem mieszkańców gminy.
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski-  szanowni  radni  w  okresie  między
sesjami:
1. Wyremontowano sprężarkę i dostarczono do hydroforni w Rychnowskiej Woli,
2. Postawiono konstrukcję wiaty w Dylewie,
3. Wybito  nowy  otwór  drzwiowy  i  okienny,  wstawiono  nowe  drzwi  zewnętrzne

i  okno  na  oczyszczalni  ścieków  w  Zybułtowie  i  wyremontowano
pomieszczanie socjalne,

4. Wkopano słupki drogowe od skrzyżowania do Korsztyna,
5. Naprawiono zawór i wymieniono 5 m rury w Kiersztanówku,
6. Zakończono  budowę  5  boksów  dla  psów  i  przygotowano  teren  pod  kolejne

5 boksów,
7. Rozpoczęto  remont  części  socjalnej  i  technologicznej  na  oczyszczalni

w Gierzwałdzie,
8. Wymieniono zawór i baterię w budynku socjalnym w Dylewie,  
9. Udrożniono komin w Dylewku  (budynek komunalny),
10. Wymieniono pompę 2 stopnia w hydroforni w Gierzwałdzie,
11. Zasypano  duży  zbiornik  bezodpływowy  w  Szczepankowie  (zgłoszone  przez

sołtysa),
12. Wymieniono nawiertkę  na siei  wodnej  i  zamontowano nową zasuwę w Mielnie

w celu zwiększenia ciśnienia,
13. Zlikwidowano  przeciek  między zbiornikiem zagęszczania  osadu  a  zbiornikiem

SBR oczyszczalni w Gierzwałdzie,
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14. Rozpoczęto remont w szkole podstawowej w Stębarku,
15. Wyczyszczono  przepompownie  w  Dylewie,  Szczepankowie,  Zybułtowie,  

Grunwaldzie i Pacółtowie,
16. Udrożnienie sieci kanalizacyjnej w Zybułtowie,
17. Naprawiono oświetlenie na oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie,
18. Zlikwidowano przeciek na siei  wodnej w Pacółtowie,
19. Wykonano oględziny komina i  naprawiono dach w Pacółtowie,
20. Wykarczowano krzewy,  nawieziono i  rozplantowano mieszankę na ścieżce od

drogi do bramki kościoła w Rychnowie,
21. Udrożnienie sieć wodną  w Pacółtowie w celu zwiększenia ciśnienia,
22. Rozpoczęto remont dachu w Rychnowie – świetlica,
23.     Położono sieć kanalizacyjną grawitacyjną i  ciśnieniową z przepompownią na 

działce 49/4 w Gierzwałdzie.

Radny –  pan Ryszard  Bala-  zapytał  o  otwarte  okno  w budynku  administracyjnym
w parku w Mielnie,  ktoś  miał  się  zająć  zgłoszeniem ale  nie  zostało  to  naprawione,
czy mamy zamiar to przejąć w stanie zdewastowanym?
Kierownik RGK – pan Józef  Nowakowski-  odpowiedział,  że  był  na kontroli  okno
jest  zabite  i  w  obiekcie  nie  ma  większych  strat,  tylko  to  co  wcześniej  zostało
skradzione. 
Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski -  zleciliśmy patrolom policji  sprawdzanie
tego  miejsca.  Sprawcy  kradzieży  przyznali  się  do  dewastacji  i  kradzieży  sprawa
jest w toku. 

Ad  pkt.  7.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  to  sprawozdanie  z  działalności  Rady  Gminy  oraz  Komisj i  s ta łych
Rady  Gminy  za  2019  rok.  Proszę  o  przedstawienie  sprawozdań  przez
przewodniczących komisj i .  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa
i  Rozwoju  Gospodarczego  odczytał  sprawozdanie  za  2019  rok  z  działalności
komisji  (  zał.  nr  4).  Przypomniał  sprawę  z  przeglądu  stanu  technicznego  placów
zabaw,  przypomniał,  że  zaprosił  Wójta  Gminy  Grunwald  i  poinformował,  że
otrzymał  odpowiedź  odmowną,  którą  odczytał.  Zgłosił  problem  z  naprawą
przystanków  autobusowych,  na  które  zgłaszał  zapotrzebowanie  ale  także  sprawa
nie została zakończona. 
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty
i Zdrowia odczytała sprawozdanie za 2019 rok z działalności komisji  (zał.  nr 5).
Radny – pan Zbigniew Napłosze  k-  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  odczytał
sprawozdanie za 2019 rok z działalności komisji  ( zał.  nr 6)
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji
odczytała sprawozdanie za 2019 rok z działalności komisji  (zał.  nr 7).
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  pan  Arkadiusz  Piasecki-  odczytał
sprawozdanie za 2019 rok z działalności Rady Gminy Grunwald (zał. nr 8).

Ad  pkt.  8.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt to podjęcie uchwał przez Rade Gminy Grunwald.
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I. Pierwsza  uchwała  w  sprawie        Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald na lata  2020 – 2032.   
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  przedstawiła
uzasadnienie do uchwały po prawkach zgodnie z opinią  RIO oraz odczytała  opinię
Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w sprawie  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  na
lata 2020-2032 (zał.  nr 9).
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  dlaczego  radni  nie  otrzymali
zestawienia  kredytów  na  dzień  31  grudnia  2019  r.,  o  który  prosil i.  Poprosiła  o
wyjaśnienie  dlaczego  Wieloletnia  Prognoza  Finansowa  przedstawiona  w  grudniu
2019 r. przewiduje kwotę długu 10  213 034,23 zł  a wg prognozy na 2020r. kwota ta
wynosi  9 247 219,  11  zł.  i  obecnie  kwota  długu  wg  tej  prognozy  to  6  828 000,00
zł.  Kolejne  pytanie  o  przewidywalne  wysokość  spłaty  kredytów  na  rok  2020  było
810  tys.  zł  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej   w  grudniu  było  880  tys.  zł
a obecnie 760 tys.  zł,  skąd taka różnica.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,
że  w  związku  z  nieobecnością  w  pracy  nie  była  w  stanie  przygotować  tych
zestawień  i  obiecała,  że  niezwłocznie   wyśle.  Poinformowała,  że  wkradł  się  błąd
w kwocie  spłaty  kredytu  i  został  on  już  poprawiony.  Odpowiedziała  na  pytanie  w
sprawie długu,  że nie  zostały też objęte  obligacje komunalne.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  zgłosiła,  że  do  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
powinny  być  dołączone  kwartalne  zestawienia  z  ostatniego  roku  w  temacie  spłaty
zadłużenia  a  obecnie  nie  jest  to  robione.  Poinformowała  o kolejności  sporządzenia
projektów  uchwał  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej,  że  najpierw  była
na  2020  rok  a  potem  prognoza  w  grudniu  2019r.  Zgłosiła  także  niejasność  w
Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  na  lata  2020-2032  w  kwestii  wydatków  na
obsługę  długu oraz zapytała  o zaplanowane wydatki  na wynagrodzenia i  składki  na
2020 rok jest 14 mln zł  a na rok 2021 7 mln zł  oraz kolejne lata ok. 8 mln zł.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  zapewnił,  że  zgodnie  z  opinią  RIO
projekt jest  zgodny. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  pan  Arkadiusz  Piasecki-  odczytał  uchwałę  
w  sprawie        Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2020  –
2032.
Radni  uwag nie zgłosi l i .

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 7 głosami za: Gutowska Halina;  Adam; Lecewicz-Husar Cecylia Nowicki

Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa;
- 2 głosami  przeciw :  Bawolska Ewa; Kamińska Małgorzata;

-  6 głosów wstrzymujących :  Bala Ryszard; Adam Królikowski;  Matuszewski
Sławomir; Iwona Stanka;  ;  Napłoszek Zbigniew; Zwalińska Krystyna

Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr  XX/151/2020  w  sprawie  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2020 – 2032.

II. Druga uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2020 r.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  poprosiła
o przedstawienie projektu pana wójta oraz panią skarbnik.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  przedstawiła
uzasadnienie  do  uchwały  oraz  odczytała  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
(zał.  nr 10).
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Ziejewska-  i le  wynoszą  rezerwy
bo w projekcie jest  90 tys.  zł .
Skarbnik Gminy Grunwald- pani  Sylwia Kierebińska- 117 200 zł .
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Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  przedstawił  sprawdzanie  z  odbytego  posiedzenia
komisji  .  Na  posiedzeniu  połączonych  komisji  w  dniu  27  stycznia  2020  r.  radni
dokonali  oceny przedstawionego przez wójta  projektu budżetu na 2020 rok.  Ocenie
podlegały:  dochody  budżetu  i  ich  źródła,  wydatki  na  zadania  inwestycyjne
i  bieżące,  wydatki  na  realizację  projektów  ze  środków  pochodzących  ze  źródeł
zewnętrznych.  Oceniono  kwoty  dotacji  udzielonych  z  budżetu  oraz  plan  wydatków
jednostek  pomocniczych.  W  wyniku  analizy  i  oceny  stwierdzono  wiele  błędów
i nieścisłości w załączonych do uchwały budżetowej na 2020 rok dokumentach. 

Błędy  korygowano  na  posiedzeniu  komisji.  Do  najistotniejszych  należy
zaliczyć:
1.  brak  czytelnego wyjaśnienia  skąd pochodzić  będą  środki  w kwocie  2 623 034 zł
na  obniżenie zadłużenia  z  10 213 000 zł  na koniec roku 2019 do kwoty  6  820 000
zł na koniec roku 2020.
2.  brak zaplanowanych środków dotacji  celowej  na realizację programu współpracy
z organizacjami pożytku publicznego.
3.  brak  jednoznacznego określenia,  które  zadania  zaplanowane  w ramach funduszu
sołeckiego należy uznać za zadania inwestycyjne.

Komisje dokonały zmiany zadań inwestycyjnych w następującym zakresie:
1.  środki  pochodzące  z  budżetu  gminy  w  projekcie  pod  nazwą  „Wdrożenie
Cyfrowego   systemu  obsługi  sieci  wodociągowej   w  gminie  Grunwald”  w  kwocie
381 194, 84  zł  przeznaczono  na  drogi  gminne  w  kwocie  181  194. 84  oraz
dofinansowanie  zadań  w  zakresie  infrastruktury  wodnokanalizacyjne  w  kwocie
200 000 zł  .  Komisje postanowiły przedstawić projekt uchwały budżetowej na 2020
rok po dokonanych poprawkach.
Radna-  pani  Ewa Bawolska-   zgodziła  się  z  wypowiedzą  Radnego  Ryszarda  Bali.
Na komisji  został  przedstawiony inny projekt  uchwały niż  ta,  nad którą  dziś  mamy
głosować.  Podczas  spotkania  w  dniu  29  stycznia  2020  r.  radnych  z  wójtem
zaproponowano  aby  wrócić  do  pierwotnego  projektu  z  obawy przed  tym,  iż  został
on  zaopiniowany  przez  RIO  a  wprowadzenie  poprawek  może  spowodować  nie
przyjęcia  uchwały budżetu  na  2020 r.  Nie  jest  to,  tak  ja  wójt  nas  informuje,  mamy
prawo  wnieść  poprawki  do  budżetu  po  ogłoszeniu  opinii  RIO.  Wobec  powyższego
powinniśmy przegłosować ,  który projekt  uchwały poddajemy pod głosowanie.  Czy
projekt po poprawkach dokonanych przez radnych czy projekt wójta bez poprawek.
Radny- pan Zbigniew Napłoszek- zapytał o załącznik nr 3 do uchwały budżetowej
na 2020 rok, dlaczego większość zadań inwestycyjnych z funduszy sołeckiego pow.
10 tys. zł  nie zostały umieszczone w tym załączniku.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział,  że  liczy  się  zadania
cząstkowo  a  inne  ogólnie.  To  nie  ma  znaczenia  bo  jest  to  zapewnione  w  funduszu
sołeckim. 
Radny-  pan  Zbigniew  Napłoszek-  odpowiedział,  że  ma  znaczenie  przy
późniejszym wykonaniu budżetu.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  jeżeli  będzie  miało  to  znaczenie  to
zostanie to zmienione. RIO to przeglądało i nie miało zastrzeżeń.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  odniosła  się  do  wypowiedzi  wójta,  RIO  ocenia
dokument  po  względem  finansowym  to  co  pan  przedstawił.  Radni  mieli  wgląd
zestawienia  wniosków  funduszu  sołeckiego,  z  których  wynika  że  jest  ok  10
inwestycji  i  powinny zostać  zapisane  w zał.  nr  3.  Ma to  wpływ na  funkcjonowanie
gminy gdyż nie  zostaje to zapisane na majątku gminy i  nie  trzeba takich inwestycji
nadzorować.  Wypowiedział  się  na  temat  zał.  nr  9  do  uchwały  budżetowej,  który
dotyczy  zadań  realizowanych  przez  niepubliczne  jednostki.  W  tamtym  roku
wypowiadała się, że zał.  9 jest  źle sporządzany,  powinny być wpisane nazwy zadań
a  nie  nazwy  stowarzyszeń  i  organizacji.  Ponadto  poinformowała  o  przyjęciu  w
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listopadzie  2019  r.  programu  współpracy  z  organizacjami   pozarządowymi,
w  którym  wójt  zaproponował  11  punktów  różnych  dziedzin.  Kiedy  w  listopadzie
przyjmowaliśmy  projekt  o  współpracy  mieliśmy  nadzieję,  że  zaproponowane  100
tys.  zł  będzie  rozdysponowane  aby  większość  organizacji  społecznych  miała
zapewnione  możliwość  wystartowania  w  konkursie.  A  do  projektu  uchwały
budżetowej  wstawiono  GKS  80  tys.  zł  i  35  tys.  zł  konserwacja  zabytki  i  dowóz
dzieci  z  niepełnosprawnością.  Jest  to  nierealizowanie  obietnic  wyborczych  ale
także swoich obietnic programowych.
Radna – pani Małgorzata Kamińska-  nawiązała do wypowiedzi  Radnego Zbyszka
Płoszkowa w sprawie zał.  nr  3  zadania inwestycyjne funduszu sołeckiego.  Fundusz
sołecki za 2019 r.  został  zrealizowany w 58% ,  istnieje  więc niebezpieczeństwo, że
to  co  nie  zostało  wpisane  znowu nie  będzie  realizowane  a  to  co  nie  jest  wykonane
przepada.  Kolejno  przypomniała,  że  na  komisji  były  ustalenia  jaką  formę  miał
mieć  załącznik  nr  3,  że  zrezygnowaliśmy  inwestycji  a  wprowadziliśmy  nowe,  do
tego  czasu  każda  księgowa  dokonałaby  poprawek.  W chwili  obecnej  nie  wiadomo
nad  czym  mamy  głosować  bo  materiały,  które  otrzymaliśmy  jest  zał.  po  staremu,
nie wprowadzono żadnych zmian.
Skarbnik  Gminy Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-   odpowiedziała,  że  wkład
własny możemy dodać ale środków z Unii  Europejskiej  w kwocie 1 637 911,66 zł.
Radna – pani Małgorzata Kamińska-   ale my tych środków nie mamy.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  ale  są  w  palnie  i  musimy
je zaplanować w budżecie. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  wypowiedział  się  o  pozytywnej   opinii
RIO  i  że  środki  1  637  911,  66zł  były  wpisane  jako  środki  z  zewnątrz  i  zgodnie  
z  art.  240  ustawy  o  finansach  publicznych   „Bez  zgody  zarządu  jednostki
samorządu terytorialnego organ stanowiący jednostki  samorządu terytorialnego nie
może  wprowadzić  w  projekcie  uchwały  budżetowej  jednostki  samorządu
terytorialnego  zmian  powodujących  zmniejszenie  dochodów  lub  zwiększenie
wydatków  i  jednocześnie  zwiększenie  deficytu  budżetu  jednostki  samorządu
terytorialnego.”  Przypomniał  rozmowę na  komisji  w temacie  wprowadzania  zmian,
i  zadeklarował,  że  jak  nie  będzie  zgody  na  realizowanie  tego  projektu  na  kolejnej
sesji  to  wykreślimy ten projekt i  postaramy się o  przesunięcie  o rok tej  inwestycji.
Poprosił  aby  nie  rezygnować  całkiem  z  tej  inwestycji  tylko  przełożyć  na  kolejny
rok.  Odczytał  fragment  artykułu  wyroków  sądu  o  uchyleniu  uchwał  rady  z  tych
samych  przyczyn,  które  dotyczą  naszego  projektu.  Poinformował  o  złej  sytuacji
finansowej  gminy,  i  że  niepodjęcie  taj  uchwały  spowoduje  nieotrzymanie  kredytu,
który  jest  potrzebny  aby  wypłacić  wynagrodzenia.   Zadeklarował,  że  jeżeli  radni
nadal  będą  za  wykreśleniem  tej  inwestycji  to  zostanie  to  zrobione  w  przyszłych
miesiącach.  Poinformował,  że  wykonie  funduszu  sołeckiego  jest  wyższe  niż  57%
bo nie zostały doliczone prace,  które były wykonywane we własnym zakresie przez
Rg  Kim.  Sytuacja  finansowa  jaką  zastałem  czyli  ponad  200  tys.  zł  dla  powiatu,
gdzie  były  prośby  o  spłatę  w  ratach  to  nie  otrzymałem  zgody,  to  były  właśnie
środki  przeznaczone  na  realizację  funduszu  sołeckiego.  W  roku  2020  jest  niższe
zadłużenie,  udało spłacić  się wiele  zaległości  więc mam nadzieje,  że wyjdziemy na
prostą.  Nie  będziemy  czekać  z  funduszem  sołeckim  i  zaczniemy go  realizować  od
pierwszych miesięcy roku. 
Wiceprzewodnicząca  –  Rady  Gminy  Grunwald-  pani  Krystyna  Zwalińska  –
zapytała  czemu  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  został  tak  późno
dostarczony,  do  RIO wysłano  23  grudnia  2019r.,  radni  otrzymali  30  grudnia  2019r
a komisja w tej  sprawie dopiero 27 stycznia 2020 r.
Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski -  przyznał  rację  i  przeprosił  oraz  obiecał,
że  w  przyszłym  roku  będzie  posiedzenie  komisji  przed  wysłaniem  do  RIO.
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Wyjaśnił,  że  w  tym  roku  były  poważne  zmiany,  brak  skarbnika  i  brak  kolegiatów
w RIO z powodu urlopów.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  zapytała  o  sygnaturę  akt  na  które  powoływał  się
w swojej wypowiedzi.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-   wyrok  Sądu  Administracyjnego
z Olsztyna z dnia 25 października 2012r. 
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  podziękowała  za  informację  i  przedstawiła  wyrok
Sądu  Administracyjnego  z  roku  2014  nr  IV/441,  który  brzmiał  o  możliwości
dokonywania  zmian  w  projekcie  budżetu.  Poinformowała,  że  Rada  Gminy  ma
prawo  wprowadzać  zmiany  do  budżetu  tylko  w  momencie  pracy  nad  projektem,
potem  możemy  tylko  blokować  jeżeli  obiecane  zmiany  nie  będą  dokonane.  Mamy
dziurę  budżetową  i  wiem,  że  jeżeli  nie  podejmiemy  tej  uchwały  to  zabraknie
środków  na  wypłaty  bo  nie  otrzymamy  kredytu.  Wydaje  się  słuszne  głosować  za
projektem  uchwały.  Zapytała  nad  którym  projektem  głosować  czy  nad  tym
z  poprawkami  radnych  czy  ten  wójta.  Złożyła  wniosek  aby  głosować  wybierając,
który projekt uchwały będzie podlegał dalszemu głosowaniu.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odczytał  art.  240  ustawy  o  finansach
publicznych  brak  zgody  zarządu  jednostki  samorządu  terytorialnego  organ
stanowiący  jednostki  samorządu  terytorialnego  nie  może  wprowadzić  w  projekcie
uchwały  budżetowej  jednostki  samorządu  terytorialnego  zmian  powodujących
zmniejszenie  dochodów  lub  zwiększenie  wydatków  i  jednocześnie  zwiększenie
deficytu  budżetu  jednostki  samorządu  terytorialnego.  Odczytał,  także  art.  60
ustawy o  samorządzie  gminnym -  Wójtowi  przysługuje  wyłączne  prawo zgłaszania
propozycji  zmian  w  budżecie  gminy.  Poinformował  o  rozmowach  z  RIO,  z  osobą
która opiekuje się  naszą gminą i  otrzymaliśmy informację,  że nie  możemy dokonać
żadnych  zmian  jeżeli  chodzi  o  wpływy  i  wydatki.  W paragrafach  można  zmieniać
ale nie może być zmian w wpływach i wydatkach.
Radny-  pan  Adam  Królikowski  -  zapytał  czemu  tak  późno  radni  zostali
poinformowani o wdrażaniu tego programu cyfrowego.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  jest  to  kłamstwo.
Poinformował,  że  złożenie  projektu  to  nie  jest  realizacja,  nie  wiadomo jaki  będzie
rezultat  złożenia  wniosku.  W dniu  30  września  2019 r.  wszyscy byli  powiadomieni
o  tym,  że  zostały  te  umowy podpisane.  Nie  było  żadnego  sprzeciwu,  Rada  Gminy
zaakceptowała  w  WPF  przyjęcie  tego  projektu  i  zapewniła,  że  będzie  on
realizowany. Zgłosil iśmy do Urzędu Marszałkowskiego, że będziemy realizować.
Radny –  pan Ryszard  Bala-  odniósł  się  do  wypowiedzi  Wójta.  Kolegialne  organy
Rady  Gminy  opiniują  projekty   uchwały  i  przedstawione  wnioski.  Na  ostatnim
posiedzeniu połączonych komisji  były dokonane poprawki do projektów uchwał.  W
sprawozdaniu  z  pracy  komisji  zostało  to  przedstawione.  Wyraził  swoją  opinię,  że
projekt  z  poprawkami  komisji  jest  obowiązujący.  Co  do  rzetelności  RIO
wypowiedział  się,  że  wątpi  w  jego  rzetelność,  bo  na  obradach  komisji  wykryto
więcej  nieścisłości  i  niedokładności  w tym projekcie  uchwały,  których fachowcy z
RIO  nie  stwierdzili.   Przypomniał  wypowiedzi  wójta  o  innych  gminach,  gdzie
wprowadzono  projekt  cyfryzacji  wodnokanalizacyjnej  i  skomentował,  że
porównywanie naszej  gminy do bogatej  gmin Stawiguda i  Dywity jest  niewłaściwe.
Jeżeli  chcemy  dorównywać  tym  gminom,  to  najpierw  powinniśmy  dorównać  w
kwestii  osiąganych dochodów, a  później  możemy zastanawiać  się  na co te  dochody
wydawać.
W zarządzaniu  finansami  publicznymi  konieczna  jest  analiza  potrzeb  i  określenie,
które  z  tych  potrzeb  są  najważniejsze.  W  sytuacji  naszej  gminy  po  latach
zaniedbań  w  gospodarce  komunalnej,  utrzymaniu  dróg  gminnych  i  infrastruktury
stoimy  przed  dylematem:  co  łatać  w  pierwszej  kolejności.  Na  wszystko  nie
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wystarczy  środków.  Dlatego  trzeba  rozważnie  planować  wydatki  i  przedsięwzięcia
do  zrealizowania.  A jak  jest  w naszej  gminie?  Od pół  roku  powinien  obowiązywać
Wieloletni  Plan  Inwestycyjny,  w  którym  ujęte  powinny  być  najważniejsze
inwestycje  na  najbliższe  lata.  Ale  planu  wójt  nie  opracował.  Dlaczego?   Bo
wygodniej  jest  wrzucać  do  realizacji  pomysły  rodzące  się  w  głowie  wójta  i  nie
trzymać  się  wytyczonej,  zaplanowanej  wspólnie  z  radą  drogi.  Działanie  takie
obserwujemy  m.in.  przy  realizacji  projektów  dotyczących  cyfrowej  obsługi  i
informatyzacji.  Wójt  nie  konsultował  z  Radą  potrzeby  wnioskowania  o  te  środki,
nie zadawał pytań o potrzeby i  finanse tylko triumfalnie oznajmił,  że otrzymaliśmy
dofinansowanie  i  podpisano  umowy.  W  sytuacji  naszej  gminy  jest  to  kupowanie
diamentowej  broszki  do  dziurawego  waciaka.   Wyposażenie  gminy  w  sprzęt
najnowszej  generacji  nie  spowoduje,  że  po  stronie  odbiorców   powstanie  ochota
cotygodniowego  sprawdzania  swoich  rachunków  czy  załatwiania  swoich  spraw
drogą  elektroniczną.  Zresztą  taka  możliwość  istnieje  obecnie.  Nawet,  jeżeli  w
gminie  można wykonać coś  elektronicznie to  bardzo mało  osób z  tego korzysta,  bo
poziom  naszych  mieszkańców  w  zakresie  użytkowania  narzędzi  elektronicznych
jest  jeszcze  taki,  że  wolą  korzystać  z  dotychczasowych  metod.  Obawiam  się,  że
system ten  będzie działał  jak zabawa w głuchy telefon:  czyli  gmina będzie  czekała
na  odbiór  zapytań  i  wniosków  ale  nadawców  nie  będzie.  Dopóki  nie  zaczniemy
wspólnie  rozstrzygać  o  sprawach  gminy,  będziemy  tracić  czas  i  energię  na
niepotrzebne przepychanki.  Szanowni Państwo, wiadomo jest,  że wokół gmin kręcą
się   tzw.  „gminokrążcy”,  którzy  próbują  namówić  wójtów  do  aplikacji  o  środki
unijne.  Nie  działają  oni  w  interesie  gminy  tylko  chcą  zarobić  oferując  własne
pomysły  i  usługi.  Dlatego  zastanówmy  się  czy  projekt  dotyczący  wdrożenia
cyfrowego programu obsługi jest nam potrzebny.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  nie  rozumiem  o  co  jest  taka  wielka
awantura  i  bicie  piany  bo  argumenty  przez  pana  użyte  dotyczące  zakupu  tych
urządzeń  to  każdą  inwestycję  można  zinterpretować,  np.  zakup  wozu  strażackiego
bo po co nowy jak nie ma nowej remizy, stary niech jest  po co inwestować. Wyraża
się  pan  o  naszych  mieszkańców  źle,  że  nie  potrafią  obsługiwać  urządzeń  czy  pan
się  zatrzymał  na  jakimś  etapie  kilka  lat  wstecz.  Dziwi  mnie,  że  taki  światły
człowiek  tak  się  wypowiadał,  zamiast  iść  naprzód  aby  dorównać  do  gmin
rozwiniętych  to  pan  się  ogląda  wstecz.   Jeżeli  radni  nie  będą  chcieli  w  lutym
realizować  tego  projektu  to  wykreślimy  go  ale  zaraz  będzie  obowiązek
bilansowania  wody  i  wtedy  trzeba  będzie  ponieść  koszty,  bo  drugi  raz
dofinansowania  nie  dostaniemy  i  wszystkie  koszty  poniesie  gmina.  Możemy  go
przesunąć o rok, poprosimy o przedłużenie terminu.
Radna-  pani  Ewa  Ziejewska-  zgodziła  się  ze  wcześniejszą  opinią
wiceprzewodniczącej  Krystyny  Zwalińskiej  w  sprawie  terminu  dostarczenia
materiałów do Radnych  w temacie  budżetu  gminy na  2020 rok.  Wypowiedziała  się
w  sprawie  wdrożenia  cyfryzacji,  że  nie  unikniemy  bilansowania  wody  i  gmina
będzie  musiała  to  wprowadzić.  Poprosiła  aby  na  luty  przegotować  informacji
o innych gminach jak jest po wdrożeniu cyfryzacji.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  przeprosił  za  bezczynność  w  sprawie
dostarczenia  materiałów.  Poinformował,  że  jeżeli  Radni  nie  zgodzą  się  w lutym na
cyfryzację  to  przesunie  tą  inwestycję.  Poprosił  radnych  o  przemyślenie  nad
realizacją tej  inwestycji  bo w przyszłości i  tak to nas czeka.
Radna –  pani  Małgorzata  Kamińska-  w chwili  obecnej  mamy tylko  jeden projekt
uchwały  w  sprawie  budżetu  na  2020  r.  ten  bez  poprawek  z  tą  inwestycją,  żadne
zmiany  nie  zostały  dokonane.  Budżet  ten  jest  mało  przejrzysty  i  nieczytelny.  W
poprzednim projekcie wytykane były przecinki i  kropki a w tym projekcie brak jest
podstawowych  informacji.  Nie  ma  informacji  o  leasingu  a  wiemy,  że  spłata  nadal
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jest.  Zaproponowała  aby  przejść  do  głosowania  nad  projektem,  który  otrzymali
i  nie przeciągać dyskusji.  
Skarbnik Gminy Grunwald- pani Sylwia Kierebińska- przyjmuję wszystkie uwagi i wprowadzę 
je do przyszłego projektu gdy już sama będę go robiła. 
Mieszkaniec  gminy-  pan  Dawid  –  byłem  na  posiedzeniu  komisj i  i  przysłuchuję
się  uważnie  wszystkim  argumentom  i  uważam,  że  powinniśmy  dbać  o  ekologia.
Woda,  o  którą  się  nie  dba  trzeba  to  zmienić  i  radni  którzy  krzyczą,  że  jest  to
program Wójta  są  w błędzie  bo  mieszkańcy też  chcą  wprowadzenia  tego projektu.
Nie  chodzi  o  politykę  tylko  o  ekologię  i  środki,  które  są  przeznaczone  na  ten  cel
powinny tam traf ić cała kwota 381 tys.  zł .
Radny  –  pan  Sławomir  Matuszewski-  mamy  jeden  projekt,  a le  to  nie  jest
pierwszy  raz  gdzie  jesteśmy  stawiani  w  takiej  sytuacj i ,  że  musimy  głosować  bo
termin  mija.  Wynika  z  tego,  że  powinno  być  w  uchwałach  dopisać  do
„przegłosowania przez radnych”.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  zadała  pytanie,  kiedy  w  tak  trudnych  sytuacjach
będziemy  mieli  wsparcie  od  prawnika.  Przedstawiła  obiekcje,  że  tłumaczy  się
radnym iż nie można podjąć innej uchwały bo ta została zaopiniowana. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział,  że  nie  ma  problemu
z  obecnością  radcy  prawnego  ale  trzeba  to  wcześniej  zaplanować  aby  dograć  się
z terminami.  Zapytał czy na posiedzenie komisji ma być obecny radca czy na sesji.
Radna- pani Ewa Bawolska- odpowiedziała,  że na komisji  bo jest  więcej  trudnych
tematów.
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski-  przedstawił  informację  w  temacie
wdrożenia  cyfrowego  systemu  obsługi  sieci  wodociągowej  jest  to  nieuniknione.
Opowiedział  jak  wdrożenie  takiego  systemu  w  gminie  Olsztynek,  gdzie  wcześniej
pracował.  Stwierdził,  że  wymiana  jest  koniczna  i  jest  to  obowiązek  gminy,
poinformował  o  konsekwencji  jakie  są  za  nieaktualne  wodomierze.  Zaproponował
aby  radni  głęboko  zastanowili  się  nad  odrzuceniem  tej  inwestycji,  poparł
mieszkańca gminy pana Dawida za dbanie o ekologie.    
Innych uwag radni nie zgłosili.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  pan  Arkadiusz  Piasecki-  odczytał  uchwałę  
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  zapytał  czy  jest  to  projekt  uchwały,  który  zgłosił
wójt  przed  posiedzeniem  komisj i  a  nie  ten,  który  został  uzgodniony  przez
radnych na posiedzeniu komisj i .
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  tak,  innego
projektu nie  mamy.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  ale  na  posiedzeniu  komisj i  były  przegłosowane  w
projekcie  budżetu  poprawki  i  komisje  zaakceptowały  te  poprawki  więc  powinny
one zostać wprowadzone do budżetu.  Czy zostały wprowadzone?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  projekt  uchwały,  który  otrzymali  radni
na  posiedzenie  komisji,  ten  który  został  pozytywnie  zaopiniowany  przez  RIO.
Innego projektu dziś nie będziemy poddawać głosowaniu.
Radny – pan Ryszard Bala-  pan o tym nie decyduje.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski - tylko t łumacze, jaki jest przedstawiony. 
Radny –  pan  Ryszard  Bala-  czy posiedzenie  komisj i  miało  jakąś  wartość,  jakieś
znaczenie,  czy postanowienia komisj i  mają jakąś moc wiążącą? 
Przewodnicząca  Rady Gminy –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  na komisj i  była
mowa  o  wykreśleniu  inwestycj i  o  cyfryzacj i  i  381  tys .  zł  podzielono  na  dwie
części ale innego projektu nie otrzymałam więc głosujemy nad tym pierwotnym. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  kolejny  raz  praca  komisj i  została  zlekceważona.  To
co komisje ustali ły zostało wrzucone do kosza 
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  czy uważa  pan,
że jestem odpowiedzialna za brak poprawek?
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  poddając  pod  głosowanie  projektu  uchwały  ma  pani
obowiązek sprawdzenia czy poprawki są dokonane.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  rozumiem
zarzut.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odczytał  art.  60  ustawy  o  samorządzie
gminnym  -  Wójtowi  przysługuje  wyłączne  prawo  zgłaszania  propozycji  zmian  w
budżecie  gminy.  Poinformował,  że  na  tym  etapie  nie  możemy dokonać  wykreśleń,
możemy to zrobić w lutym. 
Radna- pani Ewa Bawolska- zgłaszam wniosek o przerwę.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  przerwę  ogłoszę
po głosowaniu.  Proszę panią sekretarz o przeprowadzenie głosowania.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 7 głosami za: Gutowska Halina;  Adam; Lecewicz-Husar Cecylia Nowicki

Dariusz; Piasecki  Arkadiusz; Sawicki  Jerzy;  Szewczak Piotr;   Ziejewska Ewa;
- 4 głosami  przeciw :  Bala Ryszard;  Kamińska Małgorzata;  Adam Królikowski;

Napłoszek Zbigniew;
-  4 głosów wstrzymujących :;  Matuszewski  Sławomir; Iwona Stanka; Zwalińska

Krystyna;  Bawolska Ewa;

Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr  XX/152/2020  w  sprawie  uchwalenia
budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.

Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  podziękował,  za  przyjęcie  uchwały
i zadeklarował, że jeżeli nadal będą obiekcje co do inwestycji  wdrożenia cyfryzacji
to zostanie to wykreślone. 
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  w  sytuacjach  kiedy  zarząd  jednostki  wchodzi
w realizację  dużego  projektu  to  najpierw powinien  przyjmować  uchwałę  o  wejście
w taki projekt,  poprosiła o przygotowanie opinii prawnej w tej  sprawie.  

III. Uchwała   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  hipoteki  na
nieruchomości  stanowiącej  własność Gminy Grunwald.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy-pan Arkadiusz Piasecki-  odczytał   projekt  
uchwały.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  zadała  pytanie
czy są uwagi  co do treści.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Radna –  pani  Małgorzata  Kamińska-  poinformowała  ,  że  projekcie  jest  nr  księgi
wieczystej ,  która  obejmuje   25  działek  w  tym  drogi  i  plaża  oraz  kilka  działek,
które  będziemy  chcieli  sprzedać  w  Mielnie.  Zaproponowała  aby  wyłączyć  te
działki,  które są do sprzedaży.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział,  że  to  jest  tylko
zabezpieczenie  i  w każdej  chwili  możemy wystąpić  do  banku  o  wykluczenie  danej
działki,  nie  ma  przeszkód  w  sprzedaży.  Gmina  jest  tą  stroną,  która  potrzebuje
środków i to bank stawia warunki aby środki udzielić.
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  wyraziła  swoje  wątpliwości  w  sprawie
działek,  które są na sprzedaż.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski - możemy to przygotować i wycofać.
Więcej uwag radni nie zgłosili.
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  proszę  panią  sekretarz
o przystąpienie do głosowania.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina;  Lecewicz-Husar Cecylia

Nowicki  Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Szewczak Piotr;  Zwalińska
Krystyna;  Matuszewski Sławomir; Iwona Stanka;  Ziejewska Ewa; Bawolska Ewa;

-    przeciw :  brak 
  3  głosów wstrzymujących :  ;   Kamińska Małgorzata; Adam Królikowski;

Napłoszek Zbigniew;

Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr  XX/153/2020  w sprawie wyrażenia zgody
na ustanowienie hipoteki na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Grunwald.

IV. Uchwała   sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie
przetargu nieograniczonego  działek 79/ 178, 79/181, 79/182, 79/183, 79/184, obręb Mielno. 
Radna – pani  Małgorzata Kamińska-  złożyła  wniosek aby wycofać sprzedaż  tych
działek gdyż złożyliśmy na nie zastaw hipoteczny. 
Wójt  Gminy –  pan Adam Szczepkowski -  odpowiedział,  że  nic  to  nie  przeszkadza
bo jak bank nie wyrazi zgody to nie sprzedamy lub można wycofać.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  wyraziła  swoje  obawy  nad  sprzedażą  tych  działek
uznając,  że droga może okazać się za wąska po sprzedaży i  lepiej  nadal dzierżawić.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  zgodził  się  z  obawami  radnych  i  zaproponował  aby
odesłać  projekt  do  komisji  lub  go  odrzucić.  Co  do  hipoteki  to  nikt  nie  wystawi
aktu notarialnego jak jest  zobowiązanie.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-pan  Arkadiusz  Piasecki-  odczytał   projekt
uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar – proszę panią sekretarz o przystą-
pienie do głosowania.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-  głosy za: -   brak

- 15 głosów  przeciw -  Kamińska Małgorzata; Adam Królikowski;  Napłoszek
Zbigniew; Bala Ryszard; Gutowska Halina;  Lecewicz-Husar Cecylia Nowicki

Dariusz; Piasecki  Arkadiusz; Sawicki  Jerzy;  Szewczak Piotr;  Zwalińska
Krystyna;  Matuszewski Sławomir; Iwona Stanka;  Ziejewska Ewa; Bawolska Ewa;

  -   głosy wstrzymujące :    brak

Nie została podjęta uchwała Rady Gminy sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieru-
chomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu  nieograniczonego   działek  79/  178,  79/181,
79/182, 79/183, 79/184, obręb Mielno.

V. Uchwała   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości    
niezabudowanej  w  trybie  przetargu  nieograniczonego  działki  13/4  obręb  Gierz  -
wałd.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-pan  Arkadiusz  Piasecki-  odczytał   projekt
uchwały.
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  proszę  panią  sekretarz
o przystąpienie do głosowania.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 15  głosów za: -   Kamińska Małgorzata; Adam Królikowski;  Napłoszek

Zbigniew; Bala Ryszard; Gutowska Halina;   Lecewicz-Husar Cecyl ia; Nowicki
Dariusz; Piasecki  Arkadiusz; Sawicki  Jerzy;  Szewczak Piotr;  Zwalińska

Krystyna;  Matuszewski Sławomir; Iwona Stanka;  Ziejewska Ewa; Bawolska Ewa;
-  głosy  przeciw :    brak

  -   głosy wstrzymujące :    brak

Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr  XX/154/2020  w  sprawie  wyrażenia
zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu  
nieograniczonego działki 13/4 obręb Gierzwałd.

VI. Uchwała  w  sprawie  wysokości  i  zasad  otrzymywania  diet  przysługujących
Radnym oraz Sołtysom w Gminie Grunwald  .  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-pan  Arkadiusz  Piasecki-  odczytał   projekt
uchwały.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  zgłosił  wniosek  o  dodanie  do  uchwały  punktu  o  tre-
ści:  §5.  Za  nieobecność  Radnemu  potrąca  się  20%  przysługującej  zryczałtowanej
diety.
Uzasadnił  swój  wniosek,  aby  było  zróżnicowanie  faktu,  że  radny  biorąc  udział  w
sesji  ponosi koszty.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  proszę  panią  se-
kretarz  o  przystąpienie  do  głosowania  w sprawie  potrąceń  20  % z  diety radnym za
nieobecność w sesji.  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 6  głosów za: -   Bala Ryszard; Bawolska Ewa; Gutowska Halina;  Kamińska

Małgorzata;;   Szewczak Piotr;  Lecewicz-Husar Cecylia
-  4 głosy  przeciw :    Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna;  Matuszewski

Sławomir,  Sawicki  Jerzy;  
-   5 głosów  wstrzymujących się :  Królikowski  Adam, Napłoszek Zbigniew,

Nowicki Dariusz,  Piasecki  Arkadiusz,  Stanka Iwona. 
przyjęła poprawkę do uchwały w sprawie  wysokości i zasad otrzymywania diet
przysługujących Radnym oraz Sołtysom w Gminie Grunwald.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  -  proszę  panią
sekretarz  o  przystąpienie  do  głosowania  nad  uchwałą  z  poprawką  w  sprawie
wysokości  i  zasad  otrzymywania  diet  przysługujących  Radnym  oraz  Sołtysom  w
Gminie Grunwald.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12  głosów za: -   Kamińska Małgorzata; Bala Ryszard; Gutowska Halina;

Szewczak Piotr;  Bawolska Ewa; Matuszewski  Sławomir; Sawicki  Jerzy; Adam
Królikowski;  Lecewicz-Husar Cecylia;  Napłoszek Zbigniew; Piasecki Arkadiusz;

Iwona Stanka;
-  3 głosy  przeciw :    Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna;  Nowicki Dariusz

  -    głosy wstrzymujące :   brak.
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Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr  XX/155/2020  w  sprawie  wysokości  i
zasad  otrzymywania  diet  przysługujących  Radnym  oraz  Sołtysom  w  Gminie
Grunwald.

VII. Uchwała  w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie
Grunwald na rok szkolny 2019/2020.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-pan  Arkadiusz  Piasecki-  odczytał   projekt
uchwały.
Radni uwag nie zgłosili.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  -  proszę  panią
sekretarz  o  przystąpienie  do  głosowania  nad  uchwałą  w  sprawie  określenia
średniej  ceny jednostki  paliwa w Gminie Grunwald na rok szkolny 2019/2020.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 15  głosów za: -   Kamińska Małgorzata; Adam Królikowski;  Napłoszek

Zbigniew; Bala Ryszard; Gutowska Halina;   Lecewicz-Husar Cecyl ia; Nowicki
Dariusz; Piasecki  Arkadiusz; Sawicki  Jerzy;  Szewczak Piotr;  Zwalińska

Krystyna;  Matuszewski Sławomir; Iwona Stanka;  Ziejewska Ewa; Bawolska Ewa;
-  głosy  przeciw :    brak

  -   głosy wstrzymujące :    brak

Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr  XX/156/2020  w  sprawie  wysokości  
i  zasad  otrzymywania  diet  przysługujących  Radnym  oraz  Sołtysom  w  Gminie
Grunwald.

Ad  pkt.  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt to wolne wnioski i informacje.
Radna-  pani  Ewa  Ziejewska-  zadała  pytanie  w  imieniu  mieszkańca.  Mieszkaniec
wymieniał  dach  i  eternit  składuje,  było  zapakowane  ale  z  upływem  czasu
opakowanie  uległo  zniszczeniu  wiec  od  nowa  musi  zapakować  i  co  mam
odpowiedzieć.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  czekamy  na  środki  na  ten  cel,  program
jest ale póki środki nie wpłyną to nie ruszymy z tym tematem.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  złożyła  wniosek  w  imieniu  mieszkańców  dotyczący
informacji  na  temat  polityki  zatrudnienia  w  urzędach  i  w  jednostkach
pomocniczych.  Mieszkańcy wspominają,  iż obiecywał pan, że nie będzie zatrudniał
krewnych tymczasem jest  to robione i widoczne.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski -  nie będę komentował plotek,  przez wiele
lat  rodziny  pracowały  na  stanowiskach  urzędowych  i  nikt  problemów  nie  widział.
Jeżeli są osoby zainteresowane to zapraszam do gabinetu.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  jedna  z  mieszkanek  gminy  grunwald  zgłasza  się  do
Rady  Gminy  w  celu  zbadania  jej  zwolnienia.  Złożyła  wniosek  Przewodniczącej
Rady Gminy.
Poinformowała  o  odpowiedzi  jaką  otrzymała  na  petycję  mieszkańców  w  sprawie
remontu  drogi.  Skomentowała,  że  nadal  nie  wiadomo  kiedy  droga  zostanie
naprawiona  oraz  treść  odpowiedzi,  że  stwierdzenia   są  niezgodne  z  prawem.
Postulowała  do  wójta  aby dokumenty były  sprawdzane  pod względem prawnym bo
są  błędy  jak  twierdzenie,  że  nie  ujawnienie  w  księdze  wieczystej ,  że  gmina
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Grunwald  nie  jest  właścicielem przedmiotowej  działki  jest  stwierdzeniem dalekim
od  prawdy.  Zapis  w  księdze  wieczystej  to  jest  deklaratywny  a  prawo  własności
wynika z prawa nabycia.
Przypomniała  o  spotkaniu  Wójta  z  członkami  Rady  Gminy  w  dniu  29.01.2020r
w Urzędzie Gminy, odniosła się do wypowiedzi Wójta i zwróciła uwagę, że osoba o
której  była  rozmowa  została  powiadomiona.  Poinformowała,  że  opisana  sytuacja
podlega kerze  i  skoro procedura  nie  została  wszczęta  to  nie  należy komentować bo
jest  to  zniesławienie.  Poprosiła  radnych  o  wsparcie  aby  upominała  Wójta  w  jego
wypowiedziach o innych osobach.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  nawiązała   do  wypowiedzi  w  sprawie  zatrudniania
osób  spokrewnionych.  Nigdy nie  było  na  to  zgody i  były  artykuły  w  „  Boleściach
Grunwaldu”  dotyczące  nepotyzmu  w  Urzędzie  Gminy  oraz  w  „Gazecie
Ostródzkiej” o nepotyzmie w Starostwie są tego przykładem. Zwrócił uwagę wójto -
wi,  że  też  idzie  tą  samą  drogą  uważając,  którą  podążał  jego  poprzednik.  Umiesz -
czanie  swoich  bardzo  bliskich  osób  w  komisji  przetargowej  sprawie  wyłonienia
wykonawcy  termomodernizacji  GOK-u   naboru  na  urzędnicze  stanowisko  jest
„strzałem w stopę”.
Zwrócił  uwagę  na  jakość  odpowiedzi  udzielanych  za  zapytania,  że  są  bardzo
niejasne np. odpowiedz w sprawie wysokości nagród z jakości tych pism nie można
nic  zrozumieć.  Poinformował,  że  przeglądając  stron  BIP urzędu  Gminy  Grunwald
przeczytał  zapis  dotyczący  ogłoszenia  o  zamówieniu  termomodernizacja  budynku
administracyjnego  Gminy  Grunwald  w  Gierzwałdzie  jest  zamieszczone  dziewięć
odsyłaczy  a  każdy  zatytułowany  jest  „załącznik”,  jest  to  nieczytelne  dla
czytelnika.  Zaapelował  o  lepsza  kontrolę  i  nadzór  nad  treściami  zamieszczanymi
na stornie internetowej BIP aby dla  odbiorców było łatwiej korzystać.  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  poinformowała  o  odpowiedzi  jaką
otrzymała  w sprawie  delegacji  oraz e  sprawie  leasingu na autobus,  który nadal  jest
płacony  przez  gminę  a  użytkuje  firma  Lipnicki  oraz  o  zaległościach  gminy  na
dzień  30.11.2019r.  kwota  837  147,41  zł  .  Koszty  delegacji  urzędu  gminy  do  dnia
30.11.2019r  kwota   20  725,03  zł  z  czego  dwie  najwyższe  kwoty  to  Wójt  Gminy-  
8  587,31  zł  oraz  pan  Rydygier.  K.  4  551,68  zł.  Odniosła  się  do  informacji
udzielanej  w  sprawie  nagród,  że  jest  to  niezrozumiałe  i  niesprawiedliwe  gdyż
osoby,  które   zostały  przyłapane  na  nieprawidłowym  zachowaniu  otrzymali
nagrody.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  odniósł  się  do  wypowiedzi  Radnej
Małgorzaty  Kamińskiej  w  sprawie  pracowników,  którzy  nie  wykonywali  swoich
obowiązków  i  opisał  sytuację  pracownika,  który  w  godzinach  pracy  udał  się  na
grzyby  i  też  nie  został  ukarany.  Zwrócił  uwagę,  że  koszty  delegacji  są  znacznie
niższe  niż  były  za  poprzedniej  kadencji  gdyż  był  kierowca  i  samochód.   Poprosił
Radną  o  zapewnienie  kierowcy  i  samochodu  do  wyjazdów  służbowych  jeżeli
uważa,  że teraz koszta są za wysokie. 
Radny –  pan Ryszard Bala-  przypominał-   swoją  wypowiedź  z  komisji,  w końcu
grudnia  zgłaszał  wniosek  o  udostępnienie  pełnego  wydruku  kont  wydatków
i dochodów, do tej  pory nie otrzymałem odpowiedzi. 
Radni więcej uwag nie zgłosili.
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Ad  pkt.  10.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt to interpelacje i  zapytania.
Radny – pan Ryszard bala- interpelacja w sprawie rejestru umów. 
Działalność organów gminy jest jawna. Wynika to z przepisów prawa jak i zasad obowiązujących w
państwie demokratyczny. Jednym z podstawowych elementów umożliwiających udział obywateli w
procesie oceny działań władz publicznych jest dostęp do wiedzy na temat podejmowanych przez te
władze decyzji. W tym zakresie jawność wydatków ponoszonych przez instytucje publiczne w celu
realizacji zadań publicznych jest jedną  z podstawowych wartości demokracji. Jawność taka może
być osiągnięta poprzez przekazanie do publicznej wiadomości zbiorczej informacji na temat umów
podpisywanych przez wójta  i upoważnione osoby.

Do  2013  roku  w  gminie  Grunwald  był  prowadzony  Rejestr  Umów  zawartych  
z dostawcami, usługodawcami i wykonawcami. Rejestr był publikowany w Biuletynie Informacji
Publicznej i spełniał zadania powszechnego dostępu do wiedzy na temat gospodarowania finansami
publicznymi. W załączniku przedstawiam pierwszą stronę Rejestru z 2013 roku. Uważam, że zakres
danych spełnia podstawowe wymagania dla tego typu informacji. Dlatego

wnioskuję 
o kontynuację sporządzania wykazu umów gminy Grunwald, w pierwszej kolejności za

okres  roku  2014  i  lata  następne,  i  dalej  systematyczne  uzupełnianie  tych  informacji  po
zakończeniu każdego miesiąca.

Będące na  wyposażeniu  urzędu oprogramowanie  umożliwia wykonanie  takich  zestawień
bez  potrzeby  angażowania  dodatkowych  specjalnych  sił  i  środków.  Bez  potrzeby  „ręcznego”
formatowania tabel  i  wpisywania do nich informacji  znajdujących się w bazie  danych systemu
informatycznego obsługującego księgowość.

Ponadto radny Bala zadał pytanie: kto wydał decyzję i z jakiego powodu o zdjęciu ze strony
BIP wykazu umów zawartych w 2013 roku.
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  przypominała,  że  komisji  prosiła
o  obecność  Pana  Leona  Prusakowskiego  ale  nie  jest  on  obecny.  Zadała  pytanie  o
sekcję  lekkoatletyki,  czy  możemy  zaprosić  Pana  Leona  na  najbliższą  komisję  aby
odpowiedział  nam na  pytania.  Sekcja  lekkoatletyki  jest  naszą  gminną  grunwaldzką
sekcją  i  powinny nasze  dzieci  trenować  a  okazuje  się,  że  nie  wszystkie  dzieci  są  z
naszej gminy, które jeżdżą na zawody.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział,  że  jest  to  możliwe  ale
trzeba  się  zorganizować.  Wypowiedział  się  w  temacie  uczestniczenia  dzieci  z
gminy grunwald w zawodach, że dzieci też uczestniczą w wyjazdach a jeżeli jeżdżą
inne  dzieci  to  Pan  Leon  płaci  z  własnej  kieszeni.  Pan  Leon  nie  mógł  uczestniczyć
w sesji gdyż wyjechał na obóz. 
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  zadała  pytanie,  kiedy  zostanie  zaktualizowany
Rejestr  Instytucji  Kultury  oraz  kiedy  zostanie  opublikowany  program  pracy
GOK-u.  Przypomniała,  że  jest  wynik  pracy  komisji  rewizyjnej,  która  przekazała
pełną dokumentację wraz z opinią prawną i trzeba to wykonać.
Radny-  pan  Adam Królikowski-  zadał  pytanie  o  stan  zatrudnienia  w  GOK-u,  czy
utworzono nowe miejsce pracy na stanowisko księgowy?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  za  zatrudnienie  w  GOK-u  odpowiada
Dyrektor.  Odczytał  protokół  pokontrolny  RIO  z  2014  roku,  gdzie  w  zaleceniach
jest  zaprzestać  przez  Urząd  Gminy  obsługi  finansowo-księgowej  w  tym  ZFŚS
GOKu i Biblioteki w Gierzwałdzie do dzisiaj  nie zostało to spełnione.  
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Radny – pan Ryszard Bala-  poprosił  o sporządzenie opinii  prawnej,  bo od 2014 r.
przepisy  dotyczące  prowadzenia  obsługi  księgowe  dla  jednostek  organizacyjnych
gminy zmieniły sie.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski - oczywiście,  po to są prawnicy.
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zadała  pytanie  o  zaplanowane  w  budżecie
wydatki  na  pensję  czemu  są  dużo  niższe  niż  były  poprzednio  a  etatów  przybywa.
Wyraziła  obawy w sprawie  wprowadzenia  reformy w oświacie,  spytała  czy  będzie
debata nad zamknięciem szkoły.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  też  nie  chciałby
takich rozmów ale sytuacja ekonomiczna jest ciężka i  temat może się pojawić.
Radna- pani  Ewa Bawolska- odczytała zapisy w WPF i  wywnioskowała,  że pensje
są zaplanowane w niższych kwotach. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  w  ubiegłym roku  plan
na oświatę był 8 mln zł  na 2020 rok jest 10 mln zł  i nie wiadomo czy to wystarczy.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-   zwrócił  uwagę  wójtowi  ,że  jego  działania  nie  mają
jawności  planów  więc  nie  ma  współpracy,  brak  wspólnych  podejmowaniu  decyzj i
oraz  ponoszeniu  konsekwencji.  Jeżeli  będą  wrzucane tematy bez  konsultacji  z  rad -
nymi to wiecznie będą podejrzenia.  Kolejny raz poprosił o jawność.   
Innych uwag Radni nie zgłosili.  

Ad pkt 9.  Rady Gminy - pani Cecylia Lecewicz-Husar –  wobec zrealizowania 
porządku obrad,  Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła XX sesje Rady Gminy 
Grunwald.
 

Protokołowała Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Cecylia  Lecewicz-Husar
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